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“Bamako”, winner of the first Council of Europe film award 
in Istanbul 
 
Strasbourg, 14.04.2007 – The film “Bamako” (”The Court”), directed by Abderrahmane 
Sissako, has won the first film award of the Council of Europe ‘FACE’ at the International 
Istanbul Film Festival for its contribution to promoting  human rights in accordance with 
the values of the Council of Europe and the principles of individual freedom, political 
liberty and the rule of law. 
 
The winner of the FACE award received a sculpture in bronze and 10,000 euros, offered 
in collaboration with Eurimages, the Council of Europe fund for co-production, 
distribution and exhibition of European cinematographic works. 
 
“Equality, full respect for human rights and the active involvement of ordinary citizens are 
needed to ensure social justice, and are necessary for any social and economic 
development. For this reason the jury has decided to award the FACE award to 
Bamako/The Court,” said Council of Europe Human Rights Commissioner Thomas 
Hammarberg, as he presented the first FACE award in the name of Council of Europe 
Secretary General Terry Davis, on 14 April 2007, at the closing ceremony of the festival 
in the Lütfü Kırdar Convention and Exhibition Centre in Istanbul. 
 
For more information see www.coe.int or www.iksv.org/film. 
 
« Bamako », lauréat à Istanbul du premier Prix du film du 
Conseil de l’Europe 
 
Strasbourg, 14.04.2007 – Le film « Bamako », réalisé par Abderrahmane Sissako, s’est 
vu décerner le premier Prix du film du Conseil de l’Europe ‘FACE’ au Festival 
international du film d’Istanbul, pour sa contribution à la promotion des droits de 
l’homme, conformément aux valeurs du Conseil de l’Europe et aux principes de liberté 
individuelle, de liberté politique et de prééminence du droit. 
 
Le réalisateur du film a reçu une sculpture en bronze ainsi qu’un prix en espèces de 
10 000 euros, offerts en coopération avec Eurimages, le Fonds du Conseil de l'Europe 
pour l'aide à la coproduction, à la distribution et à l'exploitation d'oeuvres 
cinématographiques européennes. 
 
« L’égalité, le plein respect des droits de l’homme et la participation active des citoyens 
ordinaires sont nécessaires pour garantir la justice sociale et le développement social et 
économique. C’est pour cette raison que le jury a décidé de décerner le Prix du film 
FACE à « Bamako», a déclaré le Commissaire aux Droits de l’Homme du Conseil de 
l’Europe, Thomas Hammarberg, en décernant, le 14 avril 2007, le premier Prix du film 
du Conseil de l’Europe ‘FACE’ au nom du Secrétaire Général du Conseil de l’Europe, 
Terry Davis, lors de la cérémonie de clôture du festival au Centre de Congrès et 
d’Exposition Lütfü Kırdar, à Istanbul. 
 
Pour plus d’informations, voir www.coe.int ou www.iksv.org/film. 
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